
Zápis z 1. Jednání Výboru pro informatiku, evropské fondy ZHMP

dne 23. 01. 2012 od 14.00 hod.

Přítomni: 

Mgr. Jan Kalousek

Mgr. Ludmila Štvánová

Bc. Ondřej Pecha

Ing. Jan Vašíček

Mgr. Lukáš Kaucký

JUDr. Lubomír Ledl

MUDr. Zuzana Bohmomme Hankeová, M.I.B.

Omluveni:

Josef Nosek

Roman Petrus

Přizváni:

Ing. Eva Vorlíčková, radní

Mgr. Patricia Tiso Ferulíková, ředitelka FEU

RNDr. Jan Teska, ředitel INF

Pavel Procházka, ROPID

Pavlína Velikovská, ROPID

Bod 1 Úvod

J. Kalousek: Vítá členy Výboru na jeho prvním zasedání. 

Bod 2 a 3 Schválení programu a Volba ověřovatele

J. Kalousek: Obrací se na členy Výboru s dotazem, kdo se zhostí úlohy ověřovatele zápisu. 

Dále se táže členů, zda mají připomínky k navrženému programu jednání. 

Návrh usnesení: Výbor schvaluje program 3. jednání a ověřovatele zápisu, kterým je pan 

Lubomír Ledl.

Usnesení bylo schváleno.



Bod 4 Návrh místopředsedů

J. Kalousek: 

Návrh usnesení: Výbor pro informatiku, evropské fondy ZHMP doporučuje Zastupitelstvu hl. 

m. Prahy schválit do funkce místopředsedů Výboru pana JUDR. Lubomíra Ledla a pana Ing. 

Jana Vašíčka.

Usnesení bylo schváleno.

Bod 5 Návrh tajemníka

Členové Výboru se shodli, že tajemníkem Výboru bude zástupce jednoho z věcně příslušných 

odborů.

J. Kalousek: Navrhuje, aby se tajemnicí Výboru stala ředitelka Odboru fondů EU.

Návrh usnesení: Výbor pro informatiku, evropské fondy ZHMP doporučuje Zastupitelstvu hl. 

m. Prahy schválit paní Mgr. Patricii Tiso Ferulíkovou tajemnicí Výboru.

Usnesení bylo schváleno.

Bod 6 Základní informace o činnosti Odboru fondů EU

J. Kalousek: předal slovo ředitelce odboru fondů EU Mgr. Tiso Ferulíkové, která představila 

fungování odboru, jeho kompetence, jakým způsobem probíhá schvalování projektů, jak 

funguje mechanismus kontrolních činností, jak probíhá příprava na budoucí programové 

období a jaká je administrativní kapacita odboru.

Odbor FEU vznikl v r. 2004 v souvislosti se vstupem ČR do EU. V té době odbor spravoval 2 

programy (JPD 2 a JPD 3) jako zprostředkující subjekt ministerstva pro místní rozvoj a 

ministerstva práce a sociálních věcí. Od roku 2007 odbor zastává funkci řídícího orgánu a má 

na starosti dva pražské programy Operační program Praha – Adaptabilita (OPPA) a Operační 

program Praha – Konkurenceschopnost (OPPK).

OPPA je neinvestiční program, prostřednictvím kterého je možné financovat vzdělávání, 

začleňování znevýhodněných skupin na trh práce, rekvalifikace apod. Doposud bylo 

schváleno 591 projektů za 2,5 mld. Kč. Zbývá vyčerpat cca 15 % alokace programu. 

OPPK je investičním programem, ze kterého je možné financovat projekty zaměřené na 

infrastrukturu, IT technologie, budování cyklostezek, životní prostředí, podporu malých a 



středních podniků a projekty zaměřené na inovace, vědu a výzkum. Doposud je schváleno cca 

200 projektů za 6 mld. Kč.

Odbor FEU měl na počátku 5 zaměstnanců, dnes má 51 systemizovaných míst a 9 

outsourcovaných pracovníků. Odbor administruje celý projektový cyklus – od schvalování 

projektů po kontroly realizace na místě v době udržitelnosti projektů.

Odbor má 4 oddělení – odd. ESF, odd. ERDF, sekretariát a nově vzniklé odd. metodiky a 

strategie, které má na starosti ostatní operační programy (mimo pražských) a přípravu nového 

programového období, která je nyní velmi aktuálním tématem. Od listopadu 2011 se odbor 

intenzivně zabývá přípravou budoucího období, účastní se různých platforem, připomínkuje 

dokumenty i materiály do EU, podílí se na přípravě rámcové pozice apod.

L. Kaucký: vznesl dotaz jaká je aktuální situace při vyjednávání s MMR.

P. Tiso Ferulíková: do konce roku 2011 měla být na MMR odeslána tzv. Problémové analýza, 

která obsahuje základní problémy, které HMP má. Analýza musela reflektovat v té době již 

vydaná nařízení EK. HMP má v porovnání s ostatními regiony omezené prostředky, protože 

je bohatým regionem. Dle vydaných nařízení by měla být podporována např. věda a výzkum, 

sociální exkluze, boj s chudobou a podpora malých a středních podniků. Jelikož má HMP 

odlišnou pozici, jednání s MMR probíhá i mimo jednání, kterých se účastní zástupci 

z ostatních regionů ČR. Nyní HMP řeší tzv. flexibilitu, která umožňuje přesunout 2 % 

alokované částky pro regiony konvergence do regionu, který spadá pod cíl 2, tedy do HMP. 

Musí být ale prokázáno, že tento přesun má smysl, opodstatnění a celorepublikový rozsah. 

HMP počítá s tím, že tyto prostředky by měly směřovat do podpory vědy a výzkumu. 

S flexibilitou MMR souhlasí, ale MF zatím ne. 

HMP by v příštím období opět chtělo vlastní program, aby si mohlo určit zaměření programu.

HMP může čerpat prostředky také z Fondu soudržnosti, proto vyjednává i s ministerstvem 

dopravy, aby Praha měla vlastní prioritní osu v budoucím programu určenou např. na 

výstavbu metra a dopravních systémů jako je tomu v tomto období.

Návrh usnesení: Výbor pro informatiku, evropské fondy ZHMP

1. Bere na vědomí informaci o činnosti Odboru fondů EU.“

2. Žádá Odbor fondů EU o předložení informace, kolik činí objem kofinancování 

schválených projektů MHMP pro OPPA a OPPK.



3. Žádá Odbor fondů EU, s odvoláním na bod č. 2 tohoto usnesení, tuto informaci uvádět 

u všech schvalovaných projektů.

4. Žádá Odbor fondů EU o předložení informace, jak je financována činnost celého 

Odboru, tj. do jaké míry se využívají prostředky Technické asistence.

5. Žádá Odbor fondů EU, aby informoval o tom, jak se čerpání alokace promítá do 

indikátorů programu.

Usnesení bylo jednomyslně schváleno.

L. Ledl: vznesl dotaz, jaké bude kofinancování projektů v budoucím programovém období.

P. Tiso Ferulíková: v minulém období byly projekty v rámci JPD kofinancovány poměrem 50 

% EU; 25 % stát; 25% město. Nyní jsou poměry nastaveny ve výši 85 % EU; 7,5 % stát (do r. 

2011) a 7,5 % město (do r. 2011, od r. 2011 15 % město). V příštím období se očekává poměr 

50 % EU (určitě to nebude 85 % EU jako nyní). Zbylých 50 % nemusí nutně dofinancovat 

město, do kofinancování může být zapojen určitou měrou i žadatel.

P. Tiso Ferulíková: v souvislosti s přijatým usnesením uvedla, že indikátory jsou schváleny 

Evropskou komisí (EK) a musí být naplněny. O plnění indikátorů je pravidelně informována 

EK. Jak jsou indikátory plněny, je také uvedeno ve výročních zprávách. Na příští Výbor 

odbor FEU připraví informace o základních indikátorech a jejich plnění.

Bod 7 Informace o postavení Výboru pro informatiku, evropské fondy ZHMP v procesu 

implementace OPPA a OPPK

J. Kalousek: předal slovo ředitelce odboru FEU Mgr. Tiso Ferulíkové, která uvedla, že Výbor 

bude informován o dalším vyjednávání budoucího programového období, o kontrolách a 

auditech probíhajících na odboru. Výboru bude vždy předložen návrh textu výzvy. Před 

projednáním projektů v RHMP a následně v ZHMP jsou projekty projednávány ve Výboru, 

který bere na vědomí Informaci o průběhu výběru projektů, schvaluje navrženou výši 

způsobilých výdajů projektu a doporučuje RHMP odsouhlasit a ZHMP schválit uvedené 

projekty. 

V případě nových závažných skutečností, které nebyly známy v průběhu předchozích etap 

výběru projektových žádostí, může Výbor navrhnout RHMP/ZHMP dočasné pozastavení 

schvalovacího procesu projektové žádosti. V OPPK muže Výbor odsouhlasit navýšení 



vyhlášené alokace, pokud předkládané projekty přesáhly 50ti bodovou hranici a jsou 

považovány za kvalitní projekty, které by se měly podpořit.

Návrh usnesení: Výbor pro informatiku, evropské fondy ZHMP bere na vědomí informaci o 

svém postavení v procesu implementace OPPA a OPPK.

Usnesení bylo jednomyslně schváleno.

Bod 8 Informace o individuálních komplexních projektech předložených odborem 

sociální péče MHMP

J. Kalousek: předal slovo ředitelce odboru FEU Mgr. Tiso Ferulíkové, která představila 2 

projekty odboru sociální péče MHMP. Uvedla, že jde o projekty přímého přidělení, tzn. jde o 

projekty, které mají speciální režim schvalování a nesoutěží s ostatními projekty. Musí ovšem 

splnit určitá kritéria. Projekty byly projednány v tzv. programovém partnerství, které je

složeno z odborníků. Připomínky, které vzešly z jednání programového partnerství, byly do 

projektů zapracovány. Následně projekty prošly expertním posouzením. Toto hodnocení je 

zajištěno prostřednictvím tříčlenné hodnotitelské komise. Aby mohl být projekt projednán ve 

Výboru, musí v expertním posouzení získat více než 60 bodů. Základní informace o 

projektech je součástí podkladového materiálu.

Návrh usnesení: Výbor pro informatiku, evropské fondy ZHMP

1. Bere na vědomí informaci o průběhu výběru projektů přímého přidělení v rámci 

prioritní osy 2 Podpora vstupu na trh práce.

2. Doporučuje Radě hl. m. Prahy odsouhlasit a Zastupitelstvu hl. m. Prahy schválit 

podporu pro žádosti předložené Odborem sociální péče MHMP.“

Usnesení bylo jednomyslně schváleno.

Bod 9 Představení nového ředitele Odboru informatiku RNDr. Jana Tesky

J. Kalousek: představil členům Výboru radní Ing. Evu Vorlíčkovou, která má ve své gesci 

oblast informatiky a ředitele odboru INF RNDr. Jana Tesku a předal slovo řediteli odboru.



Bod 10 Tisk R – 6084 ke zrušení veřejných zakázek vypsaných Odborem informatiky

J. Teska: ve stručnosti představil činnost odboru. Uvedl, že současný stav informatiky v tuto 

chvíli není příliš dobrý. Investiční záměry se realizují nekoordinovaně, často se přijímají 

dodavatelská řešení. Bude nutné provést koncepční změny.

Mezi nejdůležitější kroky, které budou na odboru INF realizovány, patří příprava strategie do 

r. 2016, audit stávajících záměrů, zvýšení kvality zadávání veřejných zakázek, zvýšení 

procesu řízení, doplnění realizačního týmu apod.

Dále byly zmíněny aktuální problémy, kterými jsou metropolitní sítě, Opencard, datové 

centrum, agendové systémy, ekonomický systém – jde o velké projekty, které jsou na hranici 

udržitelnosti.

O. Pecha: vznesl požadavek, aby na příštím jednání byly předloženy informace týkající se 

kompletního rozpočtu, jaký je současný stav datového centra, jaké jsou náklady na datové 

centrum, kde jsou data uložena apod.

Dále požádal ředitele odboru INF, aby v rámci tisku R 6084 ke zrušení veřejných zakázek 

vypsaných odborem informatiky mohl ve stručnosti projít jednotlivé zakázky a podat o nich 

základní informace.

Dalším z požadavků bylo, aby ředitel odboru INF přednesl, jaký je současný stav 

s mepnetem.

J. Kalousek: síť mepnet bude projednávána v samostatném bodu – bod různé

J. Teska: doplnil informace k datovému centru, kdy uvedl, že město má několik datových míst 

– Chodovec, Malovanka. Je zde snaha vybudovat nové datové centrum. Nyní je pronajatá 

místnost na Veleslavíně, nakoupená technika a technologie. V tuto chvíli je nutné zhodnotit, 

jaká je perspektiva vybudovat datové centrum na Veleslavíně. Podrobnější informace budou 

Výboru předloženy na příštích jednání.

K problematice rušení veřejných zakázek uvedl, že jsou rušeny z toho důvodu, že tam nastala 

situace, kdy byla předložena jediná nabídka a odhady cen jsou příliš vysoké. Ředitel odboru 

informatiky informoval členy Výboru, jaké dopady bude mít rušení uvedených zakázek na 

městské části.

Návrh usnesení: Výbor pro informatiku, evropské fondy ZHMP



1. Bere na vědomí informace obsažené v důvodové zprávě o záměru zrušit veřejné zakázky 

vypsané Odborem informatiky v roce 2011.

2. Ukládá odboru předložit informaci o detailním rozpočtu a stavu datových center.

3. Doporučuje RHMP souhlasit s navrženým postupem zrušit tyto veřejné zakázky a vyhlásit 

nová zadávací řízení.

Usnesení bylo schváleno.

Návrh usnesení: Výbor pro informatiku, evropské fondy ZHMP žádá odbor INF o informace,

jakým způsobem hodlá zabezpečit poskytování datových a síťových služeb metropolitní sítě 

po účinnosti zákazu plnění stávající smlouvy tj. 15. 2. 2012

Bod 11 Projekt Moravskoslezské karty

J. Kalousek: předal slovo zástupcům z Ostravy, kteří představili členům Výboru projekt 

Moravskoslezské karty. Byly zde představeny kroky, které byly učiněny v oblasti 

odbavovacího systému ve veřejné dopravě. Cílem projektu bylo zatraktivnit systém veřejné 

dopravy občanům a zvýšit jeho využívání občany.

Návrh usnesení: Výbor pro informatiku, evropské fondy ZHMP bere na vědomí informaci o 

projektu Moravskoslezské karty

Usnesení bylo jednomyslně schváleno.

J. Kalousek: poděkoval za zajímavou a přínosnou prezentaci.

Bod 12 Opencard – diskuse

J. Kalousek: představil návrh na úspory ve vydávání pražské Opencard.  Představil zde právní 

analýzu a analýzu z ČVUT, která se zabývala touto kartou. Byl navržen postup, ve kterém by 

byla prodloužena platnost stávající karty, která je nyní 4 roky. Odhadované úspory jsou cca 

100 mil. Kč. Dle výše uvedených analýz by toto řešení bylo po právní i technické stránce 

možné.

Po technické stránce podle výrobce i analýzy ČVUT data na kartě vydrží cca 10 let, vydrží ½  

mil. zápisů. Během 10 let to odpovídá cca 160 zápisům denně (příp. turnikety v metru, 

parkování apod.)

Cílem této změny je prodloužení platnosti karty za účelem úspory finančních prostředků a 

úspora času občanů, kteří by si nemuseli prodlužovat platnost stávající karty.



Po představení tohoto bodu vznikla diskuse mezi členy Výboru a bylo přijato následující 

usnesení.

Návrh usnesení: Výbor pro informatiku, evropské fondy ZHMP žádá odbor INF, aby 

předložil návrh postupu organizačních, technických, bezpečnostních a právních podmínek, za 

kterých může dojít k prodloužení platnosti vydaných karet Opencard, a to do konání příštího 

Výboru.

Usnesení bylo jednomyslně schváleno.

J. Kalousek: Děkuje členům Výboru za účast na náročném zasedání a těší se na další setkání, 

které se bude konat 29. února 2011.

Předseda Výboru: Mgr. Jan Kalousek

Tajemnice Výboru: Mgr. Patricia Tiso Ferulíková

Ověřovatel zápisu: JUDr. Lubomír Ledl

Zapisovatelka: Ing. Jana Příkopová, FEU




